
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł   Nr  XLIII/2014 

z XLIII-ciej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 18 marca 

2014  r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 16:00  , a zakończono o godz. 18:40. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady  prowadził -   Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Miasta                                          -  Józef Blank 

- Wicestarosta Powiatu                                     - Marcin Buliński 

- Z-ca Burmistrza                                             -  Damian Artuszewski 

-  Skarbnik Miasta                                             - Aneta Gołębiowska 

-  Sekretarz  Miasta                                           -  Krzysztof Widźgowski 

-  Adwokat                                                        - Tomasz Kwiatkowski 

- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu              - Romuald Koszewski 

-  Radny Powiatu                                             -  Bogumił Kurowski 

-  Pracownicy Urzędu Miejskiego:                  -  Katarzyna  Markowska. Alina Gurzyńska,  

                                                                            Dariusz Sobaszkiewicz ,Tomasz  Rogoziński.                                                                                                                                                             

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLII-giej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego: 

    a) złożenie wyjaśnień przez radnego, 

    b) podjęcie uchwały. 

8. Sprawozdanie z działalności  Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście  

    Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2013 r. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej  

     Nowe Miasto Lubawskie na lata 2014-2035. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/232/2013 Rady Miejskiej w 

      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 17 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

      Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r. 

 11.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na  

     dofinansowanie  zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego     

     Województwa  Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w 2014 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i     

      Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  

     przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie  

     bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność lub pozostających w  

     użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi    

      oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie  Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

      Lubawskie na 2014 r.     

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały Nr XIX/143/2012 Rady Miejskiej w  

      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na  

      utworzenie Młodzieżowej Rady Miasta Nowego Miasta Lubawskiego, powołania tej Rady      

      i nadania jej statutu.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania, ustalenia jego numeru,  

     granic oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia glosowania w  

     wyborach do Parlamentu Europejskiego, zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Nowego  

      Miasta Lubawskiego. 

20. Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej. 

21. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

22. Zakończenie sesji. 
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Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  dokonał otwarcia XLIII-ciej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 14 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.                                       Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  na sekretarza obrad zaproponował  radnego- 

Zbigniewa Ewertowskiego, który wyraził  zgodę na kandydowanie. Rada Miejska 

jednomyślnie (14 „za”) wybrała radnego – Zbigniewa Ewertowskiego  na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 

Rada Miejska nie wniosła  zmian do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  przedstawił porządek obrad XLIII- ciej sesji Rady 

Miejskiej.                                                   Ad. pkt. 4 

Protokół z XLII-giej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w pok. nr 36  Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej  sesji – radna Mirosława Czernysz nie zgłosiła uwag  do 

protokołu. Pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu.  

Protokół z  XLII-giej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie  

(14 „za”).                                                   Ad. pkt.5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej  w 

zakresie bieżącej działalności Burmistrza.  

Na zapytania radnych odpowiedzi udzielił Burmistrz – J. Blank. 

Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt. 6 

Radni nie złożyli  na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni wnieśli ustnie zapytania: 

Radny Piotr Jankowski  

- czy Pan Burmistrz zareagował na moją uwagę, zasięgając opinii ekspertów odnośnie 

niezastosowania materiałów takiej jakości jaka była zaplanowana w projekcie, a też 

podejrzewam zapisana w umowie przy budowie ul. Kazimierza Wielkiego? 

- usunięcia istniejącego  zagrożenia na  boisku do tenisa ziemnego na terenie Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji, mimo reklamacyjnej jego naprawy . Ogrodzenie to nadal stwarza 
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niebezpieczeństwo dla osób, zwłaszcza dzieci usiłujących przedostać się na boisko. 

Wypinające się panele powodują, ze może dojść do upadku na grunt. Jest to możliwe do 

wykonania, lecz śruba mocująca winna być za prętem paneli. 

- rozważenia konieczności usunięcia  drzew z parku miejskiego, pomimo wcześniej 

dokonanej wycinki oraz zagospodarowania karp po wyciętych drzewach z uwagi na 

nieestetyczny wygląd jak i niegospodarność. 

Radny – K. Hoppe  

- rozważenia wprowadzenia zakazu używania lampionów na terenie miasta, co staje się 

zjawiskiem nagminnym,  z uwagi na łatwopalny charakter zabudowy. 

Radna –l. Karczyńska 

- w imieniu mieszkańców i hodowców zwróciła się o poczynienie starań w kierunku 

zorganizowania wystawy ptaków ozdobnych na terenie miasta. 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja odczytał zawiadomienie Sądu Rejonowego w 

Iławie VII Zamiejscowy Wydział Karny z siedzibą w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 13 

marca 2014 r.  Sygnatura akt  VII K 36/13 o skazaniu , stanowiące zał. nr 4 do protokołu. 

a) złożenie wyjaśnień przez radnego. 

Radny – Piotr Jankowski złożył wyjaśnienia. 

    b) podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  poinformował, że zgodnie z art. 25a ustawy o 

samorządzie gminnym zainteresowany radny nie może  brać udziału w głosowaniu, gdyż 

dotyczy ono jego interesu prawnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

Rada Miejska przy 12 głosach „za” i 1 wstrzymującym ( przy 13 radnych biorących udział w 

głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/248/2014- stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt.8 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście              

Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2013 r.  

Komendant Powiatowy Policji- M. Wójcik przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim wraz z informacją o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2013 r. w formie prezentacji multimedialnej. 
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Następnie odbyła się dyskusja nad sprawozdaniem . Na  zapytania radnych odpowiedzi i 

wyjaśnień udzielił Komendant Powiatowy Policji – Mieczysław Wójcik. 

W wyniku dyskusji Rada przyjęła sprawozdanie. Sprawozdanie stanowi zał. nr 6 do 

protokołu.                                                   Ad. pkt.9 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie na lata 2014-2035. 

Rada Miejska jednomyślnie  (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/249/2014 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt. 10 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/232/2013 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 17 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na rok 2014. 

Rada Miejska jednomyślnie  (14 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/250/2014 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na  

dofinansowanie  zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa  

Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w 2014 r. 

Rada Miejska jednomyślnie  (14 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/251/2014 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. pkt. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

Problemów Alkoholowych na 2014 rok. 

Rada Miejska jednomyślnie  (14 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/252/2014 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt. 13 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej– K. Hoppe przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/253/2014 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad.pkt.14 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej– K. Hoppe przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiących własność lub pozostających w użytkowaniu wieczystym Gminy 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie  (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/254/2014 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad.pkt.15 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie  Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na  

 2014 r.     

Rada Miejska jednomyślnie  (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/255/2014 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad.pkt.16 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany  uchwały Nr XIX/143/2012 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie  

Młodzieżowej Rady Miasta Nowego Miasta Lubawskiego, powołania tej Rady i nadania jej 

statutu.  

Rada Miejska jednomyślnie  (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/256/2014 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

  Ad.pkt.17 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania, ustalenia jego numeru, granic oraz  

siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do          

Parlamentu Europejskiego, zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 
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Rada Miejska jednomyślnie  (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/257/2014 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad.pkt.18 

Przewodniczący Rady Miejskiej  – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

Rada Miejska jednomyślnie  (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/258/2014 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad.pkt.19 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej – A. Kłosowski  poinformował, że 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 14.03.2014 r. jednomyślnie uznała skargę na 

działalność Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Nowego Miasta  

Lubawskiego. 

Rada Miejska przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLIII/259/2014 – stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

Ad.pkt.20 

Przewodniczący stałych komisji Rady Miejskiej przedstawili  informacje  o pracach komisji: 

Komisji Budżetu i Finansów  - Jarosław Oelberg, 

Komisji Rozwoju Gospodarczego – Krzysztof Hoppe, 

Komisji Problematyki Społecznej- Jerzy Szczepański, 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – Zbigniew Ewertowski. 

Komisji Rewizyjnej -  Adam Kłosowski. 

Ad. pkt.21 

 Odpowiedzi na zapytania radnych udzielili: 

Z-ca Burmistrza – D. Artuszewski 

- w zakresie budowy ul. Kazimierza Wielkiego w celu kontroli właściwej realizacji prac 

inwestycji sprawowany był nadzór przez osobę posiadającą uprawnienia budowlane o 

specjalności drogowej. Była to osoba dodatkowa, poza pracownikami Urzędu Miejskiego, 

która w sposób bieżący prowadziła nadzór zgodnie z umową i dokumentacją projektową. 

Dodatkowo w celu zabezpieczenia się w kierunku właściwej nośności drogi zleciliśmy 

niezależnemu podmiotowi badanie zagęszczenia  pod budowę nawierzchni drogowej. 

Wszystkie wyniki pobranych gruntów potwierdziły, że nawierzchnia została wykonana w 

sposób właściwy. 
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- w kwestii ogrodzenia kortów tenisowych na terenie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

planujemy dokonanie przeglądu jego stanu technicznego w okresie wiosennym, aby 

wyeliminować sytuacje związane z zagrożeniem bezpieczeństwa użytkowników obiektu, 

- w ostatnich dniach miał miejsce przegląd drzewostanu na terenie parku miejskiego. Zostały 

zinwentaryzowane drzewa, które stanowią zagrożenie dla osób przemieszczających się 

ciągami komunikacyjnymi na terenie parku. Obecnie trwają procedury, mające na celu 

uzyskanie niezbędnych pozwoleń na usunięcie tych drzew i przeprowadzenie odpowiednich 

prac. Jeśli chodzi o karpy, które pozostają  po usunięciu drzew to zwrócimy uwagę przy 

nadzorze, żeby to było wykonywane lepiej. Zdarzają się pojedyncze kradzieże drewna. 

Burmistrz – J. Blank 

- jeśli chodzi o lampiony nie ma dzisiaj przepisów prawa, które by ich używania zakazywały. 

Tym niemniej doświadczenia ostatnich miesięcy wskazują, że jest duże zagrożenie. Dziękuję 

za ten głos. Konsultowałem to wstępnie z p. komendantami, ale jeszcze będziemy na ten 

temat rozmawiać. Skieruje najprawdopodobniej pismo do Wojewody, aby taką inicjatywę 

ustawodawczą Wojewoda podjął. Jest to na pewno problem, zwłaszcza w okresie suszy , gdy 

jest zboże na polach, a także na obszarach lasów. Tak naprawdę  niewielu zdaje sobie sprawę 

z zagrożenia spowodowanego przez lampiony. 

- jeśli chodzi o wystawę ptaków ozdobnych, to warto obejrzeć, jakie różnorodne gatunki 

ptaków są na naszym terenie hodowane. Nie mniej jednak taka wystawa  to pewne 

logistyczne przedsięwzięcie i tu sami  zainteresowani wystawcy musieliby się przede 

wszystkim uaktywnić i zorganizować. Z naszej strony pomożemy udostępniając obiekt. 

Natomiast ptaki są wystawiane w klatkach, które też są po stronie hodowców, my takich nie 

posiadamy. Jeśli będą zainteresowani, którzy będą chcieli to ogarnąć logistycznie, to ja mogę 

państwa zapewnić, że jedna z naszych jednostek może udostępnić salę gimnastyczną. 

Najlepszym miejscem byłby być  może  MOSiR, na ile pracownicy MOSiR mogliby być 

przydatni. Samo przedsięwzięcie, inicjatywa musi wyjść ze strony hodowców ptaków. 

Ad. pkt. 22 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

M. Deja zamknął obrady XLIII-ciej sesji Rady Miejskiej. 

 

Sekretarz  obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

                                                                                                                                                                            

Zbigniew Ewertowski                                                                                Marcin Deja            
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